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Za pośrednictwem 

Przewodniczącego 
Rady Miasta Lublina 

Interpelacja w sprawie przywrócenia stanu rzeczy jaki istniał przed 
remontem ulicy Kalinowszczyzna. 

��en�szka��� ,;ę do Pana P�zydenta z 

gorącą prośbą o dopilnowanie i załatwienie sprawy zgodnie z oczekiwaniami zainteresowanych 

osób. 

W lutym bieżącego roku pojawiły się artykuły prasowe opisujące sytuację patową jaka 

powstała w efekcie remontu ulicy Kalinowszczyzna i związaną z remontem ingerencję, czyli 

poszerzenie pasa drogowego. Chodzi konkretnie o przywrócenie figury Matki Bożej na obelisk 

przed kościołem Św. Agnieszki przy ulicy Kalinowszczyzna. Sprawa jest powszechnie znana, więc 

nie będę wchodził w szczegóły. 

Zgadzam się całkowicie ze stanowiskiem przewodniczącego zarządu Rady Dzielnicy 

Hajdów - Zadębie, że w sensie formalno-prawnym właściciel gnmtu pod obeliskiem i figurą jest 

formalnie właścicielem zabytku. Tak stanowią przepisy prawa budowlanego. Zważywszy, że cala 

sytuacja jest niejako pokłosiem remontu ulicy, który był bardzo potrzebny i chwała wszystkim, 

którzy się do niego przyczynili, jednak sprawy trzeba załatwiać do końca. Zawsze trzeba zostawiać 

pewien margines finansowy na tzw. efekty uboczne z którymi mamy właśnie do czynienia. 

Dodatkowym argumentem przemawiającym za przywróceniem stanu pierwotnego przemawia to, że 

marny do czynienia z autentycznym zabytkiem naszej kultury materialnej. Nie wiem jak Pan 

Prezydent, ale ja nie wyobrażam sobie tego miejsca bez figury Matki Boskiej. Między innymi takie 

zakątki Lublina jak ten przed kościołem Św. Agnieszki stwarzają niepowtarzalny klimat naszego 

miasta. To buduje szczególny charakter i tożsamość przestrzeni miejskiej Lublina. 



Myślę, że każdy komu leży na sercu dobro naszego miasta zgodzi się w tym względzie ze 

mną? 

Przypomnę tylko, że jeszcze w poprzedniej kadencji efektywnie wspierałem remont 

nagrobka Emanuela Grafa, na który też początkowo nie było pieniędzy i UM uchylał się od 

finansowania zasłaniając się kwestiami formalno-prawnymi. Na szczęście udało się pokonać pewne 

partykularyzmy i mamy wyremontowany nagrobek człowieka zasłużonego dla Lublina. Nawet nie 

mam żalu, że o mojej roli w tamtej sprawie już się nie pamięta, bo najważniejsze, że pozostały 

trwałe pozytywne efekty. 

Również w tej sprawie powinniśmy skoordynować wspólnie siły i działania, bo przecież 

chodzi o nasze dziedzictwo naszego ponad siedemsetlemiego miasta Lublina. Jeśli będzie taka 

potrzeba to mogę zorganizować spotkanie wszystkich zainteresowanych stron,.czyli Pana 

Prezydenta, Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków i Proboszcza parafii Św. Agnieszki, aby 

wspólnie wypracować plan działania i finansowania tego zadania. Wspólnie możemy więcej i 

myślę, że damy radę. 


